
Tale festmiddag 100 år siden Thorleif Haug vant 3 OL-gull 

Thorleif Haug var vår første Ski-Konge. Hans tre gull I OL i Chamonix-OL for 100 år siden 
er fortsatt en legendarisk prestasjon. Han vant 18-kilometeren, 5-mila og kombinert med 
klar margin. 

Haug vant også 5-mila i Kollen 6 ganger (1918, 1919, 1920, 1921, samt 1923 og 1924). Den 
rekorden står fortsatt. Ingen andre skiløpere har vunnet 5 mila i Kollen 6 ganger. 

Det er 100 år siden Haug ble båret på gullstol fra jernbanestasjonen, over brua og til 
Børsen. Et folkehav fulgte feiringen. 

Thorleif Haug er Drammens fremste idrettshelt gjennom alle tider. Men har han noe å si 
oss i dag? 

Det første Thorleif Haug gjorde da han kom til Chamonix i 1924, var å henge opp det 
norske flagget over senga. Det norske flagget var det første han så om morgenen og det 
siste han så om kvelden. 

Han skrev hjem fra Chamonix at det største han hadde opplevd var å se det norske 
flagget vaie i et fremmed land, og samtidig høre den norske nasjonalsangen bli spilt. 

Som en ekte helt forsto Haug at noe var større enn ham selv. For han var nasjonens ære 
det aller viktigste. Han satte Norge foran seg selv. 

Haug var ingen forretningsmann. Det innrømmet han også selv. Andre lånte navnet hans 
til både skibindinger, skiutstyr og skismøring, uten at han selv fikk en krone. For han var 
ikke pengene viktigst. 

Han vokste opp i små kår, og idretten ga lite av seg. En venn møtte han på vei hjem fra 
byen en dag, noen dager før han vant 5-mila i Kollen. Han kom med ett spann med sild, 
noen poteter og ett brød. Det var det eneste familien hadde råd til den uka. 

Thorleif Haug var både stolt og glad da han ble ansatt som rørleggermester i Drammen 
kommune. Det ga familien, kona og de to døtrene økonomisk trygghet. 

Som ordfører er jeg veldig glad for at han fikk den muligheten, og Haug var en meget 
dyktig rørlegger. 

Haug rakk så vidt å bli 40 år før en lungebetennelse tok hans liv i 1934. Da kronprins Olav 
avduket statuen av ham i 1947, sa han at han var glad for å ha blitt kjent med Haug, både 
som idrettsmann og menneske.  

«Statuen markerer at Thorleif Haug  er et ideal, for alle og til alle tider», sa den senere 
Kong Olav. Haug er for lengst borte, men statuen står her fortsatt. Det er både 
idrettsmannen, hans store prestasjoner og mennesket Thorleif Haug vi minnes i dag. 

 

 

 


